

ROMÂNIA
JUDEȚUL SIBIU
COMUNA RACoviȚA
CONSILIUL LOCAL

Nr. 3053/19.07.2017

Proces Verbal

Încheiat astăzi 19 iulie 2017 în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local Racovița, convocată prin dispoziția primarului nr.131/2017. Ședința începe cu 9 consilieri din cei 11 în funcție. Lipsește motivate dl. Nicula Iustin. Dl. Trifu a anunțat că întârzie. La ședință participă dl. primar și secretarul comunei. În sală sunt prezenți cetățeni ai localității Racovița și angajații aparatului de specialitate al primarului Comunei Racovița.

Dl. Ivan Simion- președinte de ședință prezintă ordinea de zi a ședinței și a cererilor la diverse.

Se supune la vot ordinea de zi. Se votează astfel:

- 9 voturi- pentru, în unanimitate

Comisii de specialitate au avizat favorabil proiectele de hotărâre.

Se discută, spre aprobare, procesele verbale ale ședințelor anterioare ale Consiliului Local Racovița.

1. Proces verbal al ședinței de îndată din data de 04.07.2017

Dl. Popa Sorin – la această ședință eu nu am participat, nu este specificată lipsa mea ci a d-lui Marcu Vasile și am să contest acest proces verbal.

Dl. Ivan Simion – singura eroare este numele d-lui Marcu Vasile, să fie rectificată această eroare și să vedem dacă implică consecințe această modificare.

Dl. Popa Sorin – noi răspundem pentru ceea ce semnăm cât și baza legală, nu cum a specificat dl. Ivan în ședința anterioară.

Dl. Ivan Simion – a fost o completare a discuției și se va modifica ideea pe care am expus-o. Într-adevăr, verificăm și baza legală, dar am expus ideea privind asigurarea bazei legale de către secretarul comunei.

Dl. consilier Trifu Claudiu ajunge la ședință.

Dl. Telebuș – să se verifice fișa de prezentă, cine a semnat și să se modifice procesul verbal.

Dl. Drăgoiu Cornel – d-na Limbășan Camelia a spus la ședința din 04 iulie, că membrii de drept ai asociației Racovița- Carquefou sunt primarul și doi consilieri. În procesul verbal s-a scris și de viceprimar, să se modifice.

Se supune la vot procesul verbal. Se votează astfel:

- 8 voturi pentru
- 2 abțineri

Procesul verbal al ședinței din data de 08 iunie 2017.

Nu sunt discuții. Se supune la vot . Se votează astfel:

- 10 voturi – pentru – în unanimitate

Proces verbal la ședinței din data de 19 iunie 2017.

D-na Bucur Simona – dl.BelciuAlin a solicitat un CD care să conțină înregistrarea ședințelor.

Dl. Belciu Alin – am avut mai multe puncte de vedere la diverse și nu s-a menționat numele meu.

Dl. Ivan Simion – să se menționeze ideile principale și pozițiile să fie notate în procesul verbal de către secretar ,să fie o exprimare mai concisă.

Dl. Drăgoiu Cornel – doresc să cunosc care este cea de-a doua firmă ofertantă la lucrarea privind reabilitarea străzii Crișănuț.

Dl. Stoia Ioan – viceprimar , a adus d-lui Drăgoiu dosarul cu ofertele firmelor înscrise pentru lucrarea menționată.

D-na secretar – am încercat să punem înregistrările ședințelor pe un CD , dărește o înregistrare de lungă durată , trebuiesc puse pe un DVD .Momentant nu avem achiziționate DVD-uri , dar o să facem și achiziționare . Până atunci ședințele sunt încărcate pe site-ul primăriei Racovița. Referitor la faptul că nu apare în procesul verbal notate toate ideile , am rugăminte ca, în timpul discuțiilor de la diverse , când doriți evidențierea unei idei să specificați că o doriți notată , deoarece fiind multe discuții și se trece de la o idee la alta , nu reușesc să menționez toate ideile care le doriți să apară scrise.

Se supune la vot . Se votează astfel:

- 10 voturi – pentru – în unanimitate

Dl. Ivan Simion – solicit aprobarea d-voastră de a discuta punctul de la diverse - **sesizarea cetățenilor privind activitatea Bisericii Pendicostale din Racovița .**

Consilierii sunt de acord cu discutarea acestui punct.

Dl. Ivan Simion solicit opinia cetățenilor referitor la această problemă.

D-na Șfaițer – este prea mare gălăgia. Sâmbătă am sunat la poliție pentru deranjarea ordinii publice și în plus , nu dorim construirea unei toalete acolo și a unei magazii de lemne. Nu este normal sa construiești o toaletă lângă casele oamenilor .

Dl. Primar – am cerut să prezinte actele și acordurile pentru această biserică dar nu le-au prezentat. O să căutăm în arhivă toate actele care atestă construcția . Nu i-am dat voie să construiască nimic pe doemniul public fără aprobarea Consiliului Local.

Dl. Ivan Simion – urmează să discutăm această sesizare și o să primiți răspuns.

Dl. Drăgoiu Cornel – cunosc prea puțin despre această activitate , trebuie văzute documentele , nu ne putem opune desfășurării cultului dacă dețin documente și funcționează legal.

Dl. Bucur Ioan – câte zile pe săptămână fac slujbe ?

D-na Șfaițer- joia și duminca , și de fiecare dată pun boxele cu muzica dată tare .O singură persoană aparține acestui cult și nu este corect să vină atâta lume și să deranjeze.

Dl. Telebuș Marius – normal slujbele se țin în biserică , trebuie să ascultăm și cealaltă parte , să vedem dacă este legal să funcționeze în acea clădire . Trebuie să fie chemați să vedem și punctul lor de vedere .

Dl. Popa Sorin – cu privire la aspectul construcției , să fie constatat de primărie în ce condiții există construcția, dacă au acte sau nu. Desfășurarea activităților sunt legale dacă sunt culte recunoscute de lege. Dacă au cerut acordul primăriei este în regulă , dacă nu , se vor lua măsurile necesare .

D-na Tatu – nu ne deranjează practicarea cultului , ci intențiilor lor.

Dl. Trifu Claudiu – pentru deranjarea ordinii publice este problema poliției..

D-na Bucur Simona – aveți cunoștiință câți pendicostali sunt în comună?

Dl. Drăgoiu Cornel – în urmă cu 10 ani erau mai mulți , dar ulterior sau convertit.

Dl. Belciu Alin – trebuie verificat a cui este clădirea și cum a fost construită. Dacă este construită legal trebuie să aivă un certificate constatator pentru desfășurarea activității. Până nu au actele de funcționare să nu mai desfășoare activități.

D. Popa Sorin – primăria poate opri desfășurarea activităților până la verificarea actelor construcțiilor.

Dl. Ivan Simion – există o problem de ordin juridic și una de ordin cultural în ceea ce privește cultul. Pot să funcționeze cât și cum vor dacă le permite cultul , noi să verificăm actele construcției, construcția este pe domeniul public . Pentru deranjarea ordinii publice avem legi.

Dl. Popa Sorin – pe domeniul public sunt depozitate lemne , fiare , utilaje .

Dl. Ivan Simion – nu potfi comparate . Sunt două aspect : ocupare temporară și ocupare definitivă.

Dl. Stoia Ioan – nu știu momentan cât este pe doemniul public și cât este pe domeniul privat. O să verificăm acest aspect.

Dl. Primar- am solicitat să prezinte actele dar au spus că nu le găsesc . Solicită racordarea la Sc Apă Canal ceea ce depinde cei de la acea firmă. Pentru construcția toaletei o să dispunem verificare.

D-na Tatu – nu putem avea dreptul la un consilier din zona noastră?

Dl. Ivan Simion – toți consilierii vă reprezintă și pe d-voastră , puteți apela cu orice problemă.

Avân legătură cu discuția anterioară , dl. Ivan Simion citește cererea d-lui Pădurea Nicolae – reprezentant al cultului pendicostal.

Ședința continuă cu ordinea de zi .

1.Proiect de hotărâre privind aprobarea prețurilor de vânzare pentru masa lemnoasă din partida 491V.

Dl Ivan Simion – lemnul ce trece de 24 cm în diametru trebuie scos la licitație.

Dl. Primar- dacă lemnul nu va fi adjudecat se va da la populație.

Dl. Popa Sorin – sunt de accord cu propunerea d-lui primar.

Dl. Drăgoiu Cornel – dorim ca tot lemnul să ajungă la populație. Când va începe să se dea lemnele?

Dl. Stoia Ioan – începând de vineri , săptămâna aceasta.

Dl. Drăgoiu Cornel – cum va fi procedura ?

Dl. Stoia Ioan – se va da pe bază de tabel , la fiecare număr de casă care este locuit.

Dl. Ivan Simion – la familiile care au domiciliul în altă localitate să se notifice pădurarul de către primărie, că locuiesc la acea casă.

Dl. Belciu Alin – ați întrebat la primăria Porumbacu de Jos de vouchere?

Dl. Stoia Ioan – am discutat și cu dl. primar de la Porumbac, se dă individual , la fiecare persoană câți metri cubi consideră , ceea ce nu mi se pare corect , pentru că oamenii o să fie nemulțumiți.

Dl. Ivan Simion – avem două liste de prețuri întocmite în baza propunerilor de prețuri de la Ocolul Silvic . S-au stabilit prețurile la populație mai mic și pentru industrie mai mare . Dacă nu se adjudecă vor fi date la populație.

Dl. Telebuș Marius – în ce mod vor fi date la populație?

Dl. Ivan Simion – se va face un sortaj al lemnului. Omul poate opta în funcție de prețul care îl are lemnul.

Se supune spre aprobare proiectul de hotărâre . Se votează astfel:

- 10 voturi –pentru , în unanimitate

Dl. Ivan Simion – avân în vedere prezența angajaților aparatului de specialitate al primarului comunei propun discutarea punctului 5 al ordinei de zi .

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea coeficienților de ierarhizare pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al Primarului Comunei Racovița

Dl. Ivan Simion – am primit proiectul de hotărâre și ulterior am primit o adresă din partea sindicatului Forța Legii. Am o obiecție , nu văd nici o ștampilă sau semnătură a sindicatului.

Dl. Hulpuș Marius – vă pot aduce dosarul de afiliere la sindicat. Ștampoila nu este obligatorie.

Dl. Ivan Simion – contest documentul , în afară de antet nimic nu justifică afilierea la acest sindicat. Vreau să verific autenticitatea documentului și să imi atestați că sunteți lider de sindicat.

Dl. Popa Sorin – dl Hulpuș are dreptate , nu este necesară ștampila. Este necesară la un HCL care produce efecte juridice .

Dl. Hulpuș Marius aduce documentele solicitate, cele care conțin afilierea la sindicat , precum și calitatea de reprezentant al salariaților .

Dl. Drăgoiu Cornel – să ascultăm părerea d-lui primar și motivația pentru care se solicită creșterea salariilor.

Dl. Primar – astăzi am fost la o ședință al Instituția Prefectului Sibiu pe această temă. Vechea lege a salarizării a fost abrogată în întregime . Conform noilor reglementări Consiliul Local trebuie să stabilească noii coeficienți de salarizare , pe baza unor propuneri venite din partea primarului sau a sindicatelor. Noi am făcut o propunere medie , acceptabilă pentru nivelul muncii efectuate . Sindicatul a venit cu o propunere mai mare .

Dl. Telebuș Marius – având în vedere că această salarizare este la nivel național , eu sunt de acord cu stimularea personalului.

Dl. Popa Sorin – aș dori să ascult părerea d-lui Hulpuș Marius .

Dl. Hulpuș Marius – am venit cu toții din solidaritate. Am prezentat colegilor proiectul de hotărâre , ne-am consultat și cu alte primării, vrem să fim remunerați pentru activitatea noastră . Suntem condiționați de salariul viceprimarului și de salariul minim. Nici pentru implementarea proiectelor pe fonduri europene , dacă cheltuielile nu sunt eligibile , echipa de implementare nu poate beneficia de o creștere a salariului pe perioada implementării.

Dl. Primar – se va găsi o modalitate de premiere a celor care vor face parte din echipa de implementare .

Dl. Popa Sorin – sunt banii prevăzuți pentru salarizare sau este nevoie de rectificare bugetară?

D-na secretar – avem banii necesari prevăzuți în buget.

Dl. Belciu Alin – sunt de acord să fie plătiți , dar să se muncească și lumea din comună să fie mulțumită.

Dl. Ivan Simion – deși ni se dă această posibilitate de a stabili salariile , nu cred că suntem în măsură să stabilim. În trecut cu greu un consilier putea intra în posesia unor informații publice. Consider că dl.primar poate stabili ceea ce se dă pentru fiecare în parte.

Dl. Belciu Alin – se pot susține financiar propunerile celor de la sindicat ?

Dl. Primar – da , momentan putem susținea aceste salarii.

D-na Bucur Simina – ce este cu tabelul , ce reprezintă coloanele de la 0 la 5?

D-na secretar- sunt treptele de vechime în muncă.

Dl. Gereia Lucian , șef SVSU – eu sunt nemulțumit de încadrare . Nu pot fi încadrat ca muncitor necalificat având funcția de șef SVSU.

D-na secretar – încadrarea salarială este bună , o să verific legea să văd de la ce funcție similaă pot împrumuta denumirea și coeficienții pentru funcția pe care o dețineți.

Dl. Drăgoiu Cornel- pentru anul acesta sunt bani , dar pentru anul viitor nu sunteți sigur. Ași analizat situația financiară pe anul viitor? Dorim să fie motivați , dar cu încadrarea în limitele bugetare .

Dl. Ivan Simion – e interesul d-lui primar să conteste meritul celor angajați..

Dl. Telebuș Marius – pot fi penalizați pentru nerespectarea atribuțiilor.

Se supune la vot propunerea d-lui primar , în forma prezentată de către dl. primar prin proiectul de hotărâre. Se votează astfel :

- 1 vot – pentru – dl. Drăgoiu Cornel
- 9 abțineri

Se supune la vot propunerea sindicatului, cu noii coeficienți.Se votează astfel:

- 2 abțineri , dl. Drăgoiu Cornel și dl. Ivan Simion (mama este angajată în aparatul de specialitate)
- 8 voturi – pentru.

D-na Bucur Simona – trebuie rezolvată și situația d-lui Gereia Lucian , și el face parte din sindicat.

D-na secretar explică situația privind încadrarea d-lui Gereia Lucian . Se va găsi o modalitate de rezolvare a situației, se va modifica organigrama.

2.Proiect de hotărâre privind aprobarea prețurilor pornire la licitație pentru masa lemnoasă din partizile 380 și 391

Dl primar explică unde sunt amplasate lemnele pentru licitație , în ce zone .

Dl. Telebuș Marius – a cui este datoria să facă drum de acces?

Dl. Stoia Ioan – se face de către Ocolul Silvic, pe cheltuiala primăriei.

Dl. Drăgoiu Cornel – prețul este justificat?

Dl. Ivan Simion – da , este justificat. Este lemn din accidentări, rărituri.

Dl. Ivan Simion explică în continuare procedura de licitație publică a lemnurilor.

Se supune la vot proiectul de hotărâre . Se votează astfel:

- 10 voturi , pentru – în unanimitate

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea racordării la rețeaua de distribuție electrică.

Dl. Popa Sorin – HG nr. 90/2008 este abrogată. Este o altă Hotărâre de Guvern care prevede acest lucru. Nu pot fi de acord cu aprobarea unui act care nu mai există. Să se modifice forma proiectului.

D-na secretar – se va verifica și se va modifica baza legală. O să fac un raport în acest sens.

Se supune la vot proiectul de hotărâre . Se votează astfel:

- 10 voturi – pentru – în unanimitate

4. Proiect de hotărâre privind alocarea din bugetul local a sumei de 5700 lei pentru Ansamblul Valea Moașei

Dl. Popa Sorin – s-a greșit la redactarea proiectului.

D-na secretar- după trimiterea materialelor de ședință , în urma verificării proiectelor am văzut această eroare materială , eroare care o voi îndrepta . Am notat acest lucru pentru a fi comunicat în ședință.

Dl. Belciu Alin – în 6 august dorim să organizăm un spectacol. S-au mai făcut spectacol și vrem să continuăm tradiția. S-au identificat din bugetul local 5700 lei . O să ne ocupăm de invitații. Toți consilierii vor fi invitați.

Dl. Marcu Vasile – dacă sunt bani, sunt de acord.

Dl. Popa Sorin – sunt de acord cu susținerea ansamblului dar e important să găsim sursele legale . În fiecare proiect este altă bază legală. Am lucrat la un Regulament pe Legea 350/2005 pentru acordarea de finanțări legale., pe care o să îl depun la secretariat. La proiectul cu Asociația Racovița – Carquefou nu este specificat de unde sunt sumele.

Dl. Ivan Simion – la dezbaterile acestui proiect a fost și un proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local , unde a fost precizat clar de unde provin sumele.

Dl. Telebuș Marius – sunt de acord cu acest proiect , mă bucur că au luat această inițiativă.

Dl. Drăgoiu Cornel - ședințele de consiliu sunt urmărite de mai multi oameni , să explicați această solicitare . Inițial ați venit cu solicitare pentru plata instructorului acum pentru organizarea unui spectacol.

Dl. Belciu Alin – nu este o altă formă a primei solicitări. Dorim organizarea unui spectacol la Sebeșu de Sus .Am solicitat un sprijin , nu vreau să se interpreteze altceva.

Dl. Stoia Ioan – sunt de acord cu acest spectacol ,s -a făcut anual .Cînd se alocă bani pentru ansambluri am fost cu toții de acord , s-a alocat pentru fiecare în parte, dar cineva dintre consilieri face plângere la Instituția Prefectului Sibiu de modul cum se alocă banii. Dacă putem face un bine pentru comunitate să îl facem , nu să se facă reclamații și plângeri.

Dl. Popa Sorin - și la Avrig este aceeași situație. Sunt HCL –uri contestate la Instituția Prefectului Sibiu.

Se supune la vot proiectul de hotărâre . Se votează astfel :

- 9 voturi – pentru
- 1 abținere , dl. Belciu Alin – membru ansamblu

D-na secretar sesizează d-lui Belciu Alin să își modifice calitatea de cenzor al Ansamblului Valea Moașei (să renunțe) pentru că este în incompatibilitate cu funcția de consilier.

Diverse :

1. Cererea d-lui Șandru Gheorghe- ajutor construire dig.

Dl. Primar – am fost și am verificat pe teren , apa intră și inundă curtea și grădina.

Dl. Drăgoiu Cornel – în ce condiții îl putem ajuta?

Dl. Primar - cu tractorul și cu ciment .

Dl. Trifu Claudiu – dacă îl ajutăm pe el , o să solicite și alte persoane.

Dl. Telebuș Marius – în aceste cazuri putem face pe plan local să ajutăm.

Dl. Stoia Ioan – achiziția cimentului trebuie justificată , firma care repară trebuie să fie luată prin SEAP.

Dl. Telebuș Marius – să întrebați la Prefectură de o modalitate de ajutor a acestor persoane.

Dl. Ivan Simion – să începem un proces de redigire a malului , să cerem o aprobare pentru această lucrare , este o oportunitate care o putem analiza.

Dl. Stoia Ioan – o să ne interesăm să vedem cum putem rezolva situația.

2. Adresa d-lui arh. Rusu Viorel pentru PUG.

D-na Bucur Simona – la ședința anterioară nu s-a propus ca să fie cuprins locul întreg în intravilan?

Dl. Telebuș Marius – s-a hotărât să se ia câte 100 m lungime din fiecare .

Dl. Primar – până la dezbaterea publică mai putem venii cu propuneri , după dezbatere nu mai putem modifica nimic.

Dl. Ivan Simion – la dezbaterea publică o să ne susținem propunerile cu privire la PUG.

Dl. Primar – dacă este nevoie mai putem solicita arhitectului Rusu o nouă întâlnire.

Dl. Ivan Simion – considerăm că propunerile au fost bine stabilite . Să se programeze dezbaterea publică pentru aprobarea lor.

D-na Bucur Simona – propun ca dezbaterea publică să fie într-o zi de duminică , să fie lumea prezentă.

Nemaifiind nimic de discutat , declarăm închise lucrările ședinței ordinare din data de 19 iulie 2017 , drept pentru care semnăm alături.

Președinte de ședință
Consilier
IVAN SIMION

Secretar
SÎRBU MARIA